
 
Ajuntament de Museros 
CIF P4617900H 
Plaça del Castell, 1 
46136 Museros (València) 
℡ 96 144 16 80 Fax: 96 144 48 30 
www.ajunt-museros.com 

 

SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA  
DE 25 DE FEBRER 2016 

 

 

Hora d’inici: 19.00 h 

Hora d’acabament: 20.55 h 

Lloc: Saló de Plens de Museros 

Núm. de sessió: 2 

Tipus: Ordinària  

Convocatòria: Primera 

  

ASSISTENTS 

Alcaldessa: 

CRISTINA CIVERA I BALAGUER  

 

Regidors: 

VICENT PÉREZ COSTA 

NÉMESIS CARDONA GOMÉZ 

JUAN JOSÉ CARRION RUBIO 

VÍCTOR XERCAVINS I GARCÍA 

LAURA ASENSIO I TORMOS 

FRANCESC ALCAINA I COSTA 

JOSE M. AZNAR MONFERRER 

MANUEL MORENO COMES 

VICENTA LLÁCER SIMÓN 

JAVIER MARÍ VENTURA 

MARIO JORDÁ VIDAL 

DAVID MORENO BLANCO 

 

Secretària: ARACELI MARTÍN BLASCO  

Interventor: GONZALO GIL GÓMEZ 

 

SESIÓN PLENARIA ORDINARIA 
DE 25 DE FEBRERO DE 2016 

 

 

Hora de inicio: 19.00 h 

Hora de finalización: 20.55 h 

Lugar: Salón de Plenos de Museros 

Núm. de sesión: 2 

Tipo: Ordinaria  

Convocatoria: Primera 

 

ASISTENTES 

Alcaldesa: 

CRISTINA CIVERA I BALAGUER 

 

Concejales: 

VICENT PÉREZ COSTA 

NÉMESIS CARDONA GOMÉZ 

JUAN JOSÉ CARRION RUBIO 

VÍCTOR XERCAVINS I GARCÍA 

LAURA ASENSIO I TORMOS 

FRANCESC ALCAINA I COSTA 

JOSE Mª AZNAR MONFERRER 

MANUEL MORENO COMES 

VICENTA LLÁCER SIMÓN 

JAVIER MARÍ VENTURA 

MARIO JORDÁ VIDAL 

DAVID MORENO BLANCO 

 

Secretaria: ARACELI MARTÍN BLASCO  

Interventor: GONZALO GIL GÓMEZ 

 



AJUNTAMENT DE MUSEROS 

 

PLE ORDINARI 02/02/2016    Pàgina 2 

ORDRE DEL DIA 

1. Proposta d'aprovació de les actes de les sessions 
anteriors 

2. Proposta d'aprovació de la moció presentada pel 
Grup Esquerra Unida sobre la Llei de Memòria 
Històrica per a retirar símbols franquistes en els 
diferents edificis del municipi 

3. Proposta d'aprovació de la moció presentada per 
l'equip de govern contra la corrupció 

4. Proposta d'aprovació de la moció presentada pel 
Grup Popular sobre la possibilitat de participació dels 
representants de la Corporació Municipal en actes 
religiosos 

5. Proposta d'aprovació de nova adhesió al Pacte 
d'Alcaldes per canvi d'objectius de la Unió Europea 
per a l'any 2030 

6. Proposta d'aprovació del protocol d'actuació en 
casos de violència de gènere 

7. Proposta de ratificació de la modificació dels 
Estatuts del Consorci Comarcal de Serveis Socials de 
l'Horta Nord per a adaptar-los a les Lleis 27/2013 i 
15/2014 

8. Despatx extraordinari 

9. Dació de comptes 

10. Decrets de l'Alcaldia 

11. Precs i preguntes 

1. PROPOSTA D'APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES 
SESSIONS ANTERIORS 

L'alcaldessa dóna compte de les actes de les sessions 
ordinàries de 28 d'octubre i 17 de desembre de 2015, 
les còpies de les quals han sigut repartides prèviament 
a tots els regidors. 

Vistes aquestes s'aproven per unanimitat. 

Abans de continuar amb el punt següent, l'alcaldessa 
sotmet a votació la urgència per a la inclusió en 
l'ordre del dia el nomenament del nou regidor Mario 
Jordá Vidal. 

S'aprova per unanimitat la inclusió del nomenament en 
l'ordre del dia. 

ORDEN DEL DÍA 

1. Propuesta de aprobación de las actas de las sesiones 
anteriores 

2. Propuesta de aprobación de la moción presentada por 
el Grupo Esquerra Unida sobre la Ley de Memoria 
Histórica para retirar símbolos franquistas en los 
diferentes edificios del municipio 

3. Propuesta de aprobación de la moción presentada por 
el equipo de gobierno contra la corrupción 

4. Propuesta de aprobación de la moción presentada por 
el Grupo Popular sobre la posibilidad de participación de 
los representantes de la Corporación Municipal en actos 
religiosos 

5. Propuesta de aprobación de nueva adhesión al Pacto 
de Alcaldes por cambio de objetivos de la Unión Europea 
para el año 2030 

6. Propuesta de aprobación del protocolo de actuación 
en casos de violencia de género 

7. Propuesta de ratificación de la modificación de los 
Estatutos del Consorcio Comarcal de Servicios Sociales 
de l’Horta Nord para adaptarlos a las Leyes 27/2013 y 
15/2014 

8. Despacho extraordinario 

9. Dación de cuentas 

10. Decretos de la Alcaldía 

11. Ruegos y preguntas 

1. PROPUESTA DE APROBACIÓN DE LAS ACTAS DE LAS 
SESIONES ANTERIORES 

La alcaldesa da cuenta de las actas de las sesiones 
ordinarias de 28 de octubre y 17 de diciembre de 2015, 
cuyas copias han sido repartidas previamente a todos los 
concejales.  

Vistas las mismas se aprueban por unanimidad. 

Antes de continuar con el siguiente punto, la alcaldesa 
somete a votación la urgencia para la inclusión en el 
orden del día el nombramiento del nuevo concejal Mario 
Jordá Vidal. 

Se aprueba por unanimidad la inclusión del 
nombramiento en el orden del día. 
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L'alcaldessa cedeix la paraula a la secretària que dóna 
lectura de la credencial expedida per la Junta Electoral 
Central, amb data 22 de febrer, a favor de Mario Jordá 
Vidal, i informa que ha sigut formulada la declaració de 
béns patrimonials, i de causes de possibles 
incompatibilitats i activitats. 

En compliment del Reial Decret 707/1979, de 5 d'abril, 
el regidor presta jurament o promesa davant de tots 
els presents, amb la fórmula següent: 

“Jure i promet, per la meua consciència i honor, 
complir fidelment les obligacions del càrrec de regidor 
de l'Ajuntament de Museros, amb lleialtat al rei, i 
guardar i fer guardar la Constitució com a norma 
fonamental de l'Estat, i de l'Estatut d'Autonomia”. 

Havent-se complit els requisits legalment establerts 
per a l'adquisició de la condició de regidor, s'incorpora 
al Ple de la Corporació Mario Jordá Vidal com a nou 
regidor de l'Ajuntament de Museros adscrit al Grup 
municipal de Podem Guanyar Museros. 
 

L'alcaldessa dóna la benvinguda al nou regidor i li 
cedeix la paraula: 

Moltes gràcies Sra. Alcaldessa, companys i companyes, 
regidors i veïns i veïnes. Les persones que formem 
Podem Guanyar Museros ens vam comprometre fa un 
any a fer tot el possible per a acostar l'Ajuntament a la 
ciutadania. Una ciutadania que va entendre la nostra 
forma de fer política i ens va demanar que treballàrem 
des de dins de l'Ajuntament. Estem compromesos a 
imaginar un nou horitzó polític i seguirem sent 
persones normals i anònimes amb una educació 
comuna que pretenem posar a les persones dins de 
l'escenari polític. Podem Guanyar Museros suposa la 
superació de les velles polítiques de partit, de les 
quotes de representació, de repartició de poder, de 
despatxos tancats i els canvis de tron. Ara estem jugant 
tot@s en espai públic, amb transparència, amb les 
mateixes responsabilitats i les mateixes oportunitats. 
Ens presentem com un servei, no com un repartiment 
de poder. Som ciutadans al servei d'altres ciutadans 
cercant el ben comú i per a nosaltres el com és tan 
important com el què. Em compromet a fer el meu 
treball amb honradesa i qualitat, respectant l'opinió de 
totes les persones, siguen qui siguen i vingen d'on 

La alcaldesa cede la palabra a la secretaria que da lectura 
de la credencial expedida por la Junta Electoral Central, 
con fecha 22 de febrero, a favor de Mario Jordá Vidal, 
informando que ha sido formulada la declaración de 
bienes patrimoniales, y de causas de posibles 
incompatibilidades y actividades. 

En cumplimiento del Real Decreto 707/1979, de 5 de 
abril, el concejal presta juramento o promesa delante de 
todos los presentes, con la fórmula siguiente: 

“Juro y prometo, por mi conciencia y honor, cumplir 
fielmente las obligaciones del cargo de concejal del 
Ayuntamiento de Museros, con lealtad al rey, y guardar y 
hacer guardar la Constitución como norma fundamental 
del Estado, y del Estatuto de Autonomía”. 

Habiéndose cumplido los requisitos legalmente 
establecidos para la adquisición de la condición de 
concejal, se incorpora al Pleno de la Corporación Mario 
Jordá Vidal como nuevo concejal del Ayuntamiento de 
Museros adscrito al Grupo municipal de Podem Guanyar 
Museros. 

La alcaldesa da la bienvenida al nuevo concejal y le cede 
la palabra: 

Muchas gracias Sra. Alcaldesa, compañeros y 
compañeras, concejales y vecinos y vecinas. Las personas 
que formamos Podem Guanyar Museros nos 
comprometimos hace un año a hacer todo lo posible para 
acercar el Ayuntamiento a la ciudadanía. Una ciudadanía 
que entendieron nuestra forma de hacer política y nos 
pidieron que trabajáramos desde dentro del 
Ayuntamiento. Estamos comprometidos a imaginar un 
nuevo horizonte político y seguiremos siendo personas 
normales y anónimas con una educación común que 
pretendemos poner a las personas dentro del escenario 
político. Podem Guanyar Museros supone la superación 
de las viejas políticas de partido, de las cuotas de 
representación, de repartición de poder, de despachos 
cerrados y los cambios de trono. Ahora estamos jugando 
tod@s en espacio público, con transparencia, con las 
mismas responsabilidades y las mismas oportunidades. 
Nos presentamos como un servicio, no como un 
repartimiento de poder. Somos ciudadanos al servicio de 
otros ciudadanos buscando el bien común y para 
nosotros el cómo es tan importante como el qué. Me 
comprometo a hacer mi trabajo con honradez y calidad, 
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vingen. Solament em queda per acabar agrair a totes 
les persones que formen l'Ajuntament l'acolliment i el 
suport que m'han demostrat aquests dies. És un honor 
treballar al seu costat. Gràcies. 
 
 

2. PROPOSTA D'APROVACIÓ DE LA MOCIÓ 
PRESENTADA PEL GRUP ESQUERRA UNIDA SOBRE 
LA LLEI DE MEMÒRIA HISTÒRICA PER A RETIRAR 
SÍMBOLS FRANQUISTES EN ELS DIFERENTS EDIFICIS 
DEL MUNICIPI 

L'alcaldessa presenta al Ple per al seu debat la moció 
següent del grup Esquerra Unida, la còpia de la qual ha 
sigut prèviament repartida a tots els regidors i que es 
presenta a continuació. 

MOCIÓ 

A pesar que a Museros s'està complint en la seua 
majoria la Llei de Memòria Històrica, és cert que 
encara queden diverses plaques de l'Institut Nacional 
de l'Habitatge amb símbols franquistes en diferents 
edificis del nostre poble. 

En relació a aquest fet i fent complir la Llei 52/2007, 
del 26 de desembre, més coneguda com la Llei de 
Memòria Històrica, que assenyala en el seu article 15, 
que siguen retirades totes les manifestacions de la 
dictadura. 

Per tot l'exposat, el grup municipal d'Esquerra Unida 
proposa al Ple de l'Ajuntament de Museros els acords 
següents: 

1. Realitzar un inventari del total d'edificis amb 
aquestes plaques. 

2. Sol·licitar el permís a les comunitats de veïns 
corresponents per poder retirar totes les plaques de les 
façanes que incomplisquen la Llei de Memòria 
Històrica i substituir-les per altres plaques sense 
símbols de la dictadura. 

Després de les intervencions dels grups polítics i 
sentida la petició del grup Popular i Ciutadans, el 
portaveu d'EU retira la moció a fi de realitzar l'inventari 
dels edificis que mantenen símbols franquistes en les 
seues façanes, i portar la moció a un pròxim Ple. 

respetando la opinión de todas las personas, sean quien 
sean y vengan de donde vengan. Solo me queda para 
acabar agradecer a todas las personas que forman el 
Ayuntamiento la acogida y el soporte que me han 
demostrado estos días. Es un honor trabajar a su lado. 
Gracias.  

2. PROPUESTA DE APROBACIÓN DE LA MOCIÓN 
PRESENTADA POR EL GRUPO ESQUERRA UNIDA 
SOBRE LA LEY DE MEMORIA HISTÓRICA PARA 
RETIRAR SÍMBOLOS FRANQUISTAS EN LOS 
DIFERENTES EDIFICIOS DEL MUNICIPIO 

La alcaldesa presenta al Pleno para su debate la siguiente 
moción del grupo Esquerra Unida, cuya copia ha sido 
previamente repartida a todos los concejales y que se 
presenta a continuación. 

MOCIÓN 

A pesar de que en Museros se está cumpliendo en su 
mayoría la Ley de Memoria Histórica, es cierto que 
todavía quedan varias placas del Instituto Nacional de la 
Vivienda con símbolos franquistas en diferentes edificios 
de nuestro pueblo. 

En relación a este hecho y haciendo cumplir la Ley 
52/2007, del 26 de diciembre, más conocida como Ley de 
Memoria Histórica, que señala en su artículo 15, sean 
retiradas todas las manifestaciones de la dictadura. 
 

Por todo lo expuesto, el grupo municipal de Esquerra 
Unida propone al Pleno del Ayuntamiento de Museros los 
siguientes acuerdos: 

1. Realizar un inventario del total de edificios con estas 
placas. 

2. Solicitar el permiso a las comunidades de vecinos 
correspondientes para poder retirar todas las placas de 
las fachadas que incumplan la Ley de Memoria Histórica y 
sustituirlas por otras placas sin símbolos de la dictadura. 
 

Después de las intervenciones de los grupos políticos y 
oída la petición del grupo Popular y Ciudadanos, el 
portavoz de EU retira la moción al objeto de realizar el 
inventario de los edificios que mantienen símbolos 
franquistas en sus fachadas, y llevar la moción a un 
próximo Pleno. 
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Es retira la moció. 

3. PROPOSTA D'APROVACIÓ DE LA MOCIÓ 
PRESENTADA PER L'EQUIP DE GOVERN CONTRA LA 
CORRUPCIÓ 

L'alcaldessa presenta al Ple per al seu debat la moció 
següent de l'equip de govern, a la qual s'adhereixen els 
grups Popular i Ciutadans, i la còpia de la qual ha sigut 
prèviament repartida a tots els regidors i que es 
presenta a continuació. 

MOCIÓ 

La Federació Valenciana de Municipis i Províncies, 
institució municipalista de la Comunitat Valenciana, 
davant els casos de corrupció política que estan 
colpejant la vida pública i la imatge dels càrrecs electes 
que representem, demana la unitat del municipalisme 
valencià en contra de la corrupció. 

La corrupció suposa una amenaça per a l'estabilitat i 
seguretat de la societat valenciana, perjudica les 
institucions i els valors de la democràcia, l'ètica i 
compromet el desenvolupament dels nostres pobles. 
És un tumor que afecta molt negativament davant de 
la incomprensible realitat que roben els diners de tots, 
enfront d’aquells que estan patint els efectes d'una 
crisi devastadora. 

Les institucions hem de promoure i fomentar el rebuig 
de la corrupció, és la nostra obligació, som servidors 
públics que hem de vetlar per una gestió pública 
responsable i d'equitat sotmesa a la llei. També és la 
nostra responsabilitat, fomentar la cultura dels valors 
socials, ètics i democràtics, i apartar el model de 
societat que ha alimentat el mètode del pelotazo 
econòmic i, en conseqüència, potenciar els sistemes de 
control de mitjans policials, judicials, així com dels 
organismes encarregats de la vigilància i inspecció de la 
gestió pública. 

La FVMP representa a 542 alcaldes i a 5.782 regidors, 
càrrecs electes locals, que treballen i presten els seus 
serveis amb dedicació i honestedat, en el seu 
compromís per millorar la vida dels seus veïns i veïnes 
des d'una vocació de servidors públics. Una gran 
majoria són de municipis xicotets, sense retribució 
econòmica, però amb moltes ganes de treballar pel seu 
poble. No obstant açò, la conducta delictiva d'uns, 

Se retira la moción. 

3. PROPUESTA DE APROBACIÓN DE LA MOCIÓN 
PRESENTADA POR EL EQUIPO DE GOBIERNO 
CONTRA LA CORRUPCIÓN 

La alcaldesa presenta al Pleno para su debate la siguiente 
moción del equipo de gobierno, a la que se adhieren los 
grupos Popular y Ciudadanos, y cuya copia ha sido 
previamente repartida a todos los concejales y que se 
presenta a continuación. 

MOCIÓN 

La Federación Valenciana de Municipios y Provincias, 
institución municipalista de la Comunidad Valenciana, 
ante los casos de corrupción política que están golpeando 
la vida pública y la imagen de los cargos electos que 
representamos, pide la unidad del municipalismo 
valenciano en contra de la corrupción.  

La corrupción supone una amenaza para la estabilidad y 
seguridad de la sociedad valenciana, perjudica las 
instituciones y los valores de la democracia, la ética y 
compromete el desarrollo de nuestros pueblos. Es un 
tumor que afecta muy negativamente ante la 
incomprensible realidad de que roben el dinero de todos, 
frente de los que están sufriendo los efectos de una crisis 
devastadora. 

Las instituciones debemos promover y fomentar el 
rechazo de la corrupción, es nuestra obligación, somos 
servidores públicos que debemos velar por una gestión 
pública responsable y de equidad sometida a la ley. 
También es nuestra responsabilidad, fomentar la cultura 
de los valores sociales, éticos y democráticos, apartando 
el modelo de sociedad que ha alimentado el método del 
pelotazo económico y, en consecuencia, potenciar los 
sistemas de control de medios policiales, judiciales, así 
como de los organismos encargados de la vigilancia e 
inspección de la gestión pública. 

La FVMP representa a 542 alcaldes y a 5.782 concejales, 
cargos electos locales, que trabajan y prestan sus 
servicios con dedicación y honestidad, en su compromiso 
por mejorar la vida de sus vecinos y vecinas desde una 
vocación de servidores públicos. Una gran mayoría son de 
pequeños municipios, sin retribución económica, pero 
con muchas ganas de trabajar por su pueblo. No 
obstante, la conducta delictiva de unos, supone un 
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suposa un atropellament al bon fer públic dels altres, la 
immensa majoria.  

Les últimes notícies de corrupció afecten d'una manera 
molt negativa a la legitimitat de les nostres 
institucions, perquè a més de la desvergonya, es 
demostra que han fallat els mecanismes de control dels 
partits i de les institucions. És el moment, no podem 
esperar, hem d'actuar, els ajuntaments som 
responsables de configurar una administració íntegra, 
impecable i honrada. 

Per tot açò, presentem per a la seua aprovació la 
proposta d'acord següent: 

I. Exigir l'obligació de reposar els diners públics dels 
ciutadans, per aquells que han comés el delicte.  

II. Exigir l'actuació immediata i pública, per part de les 
formacions polítiques, per a la separació de 
responsabilitats i/o representació dels corruptes.  

III. Exigir la retirada dels honors públics a les persones 
corruptes, en totes les seues modalitats (plaques 
commemoratives, places, estàtues, condecoracions, 
etc.) i instar a les entitats ciutadanes que donen suport 
en aquestes accions. 

IV. Exigir el compliment rigorós de la llei en els 
mecanismes de control en la gestió de les 
Administracions Públiques.  

V. Rebutjar la corrupció en totes les seues formes i 
lluitar contra aquesta en tots els àmbits de la vida 
pública, i promoure la qualitat de la democràcia, 
presidida per l'ètica i la dignitat.  

VI. Defensar el nom de la societat valenciana, 
treballadora, honesta, i lamentar profundament 
l'estafa econòmica i moral al fet que els corruptes ens 
han sotmés. 

Vista la moció, s'aprova per unanimitat. 

4. PROPOSTA D’APROVACIÓ DE LA MOCIÓ 
PRESENTADA PEL GRUP POPULAR SOBRE LA 
POSSIBILITAT DE PARTICIPACIÓ DELS 
REPRESENTANTS DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL 
EN ACTES RELIGIOSOS 

L'alcaldessa presenta al Ple per al seu debat la moció 
següent del grup Popular, i la còpia de la qual ha sigut 

atropello al buen hacer público de los otros, la inmensa 
mayoría.  

Las últimas noticias de corrupción afectan de una manera 
muy negativa a la legitimidad de nuestras instituciones, 
porque además de la desvergüenza, se demuestra que 
han fallado los mecanismos de control de los partidos y 
de las instituciones. Es el momento, no podemos esperar, 
hemos de actuar, los ayuntamientos somos responsables 
de configurar una administración íntegra, impecable y 
honrada. 

Por todo eso, presentamos para su aprobación la 
siguiente propuesta de acuerdo:  

I. Exigir la obligación de reponer el dinero público de los 
ciudadanos, por aquellos que han cometido el delito.  

II. Exigir la actuación inmediata y pública, por parte de las 
formaciones políticas, para la separación de 
responsabilidades y/o representación de los corruptos.  

III. Exigir la retirada de los honores públicos a las personas 
corruptas, en todas sus modalidades (placas 
conmemorativas, plazas, estatuas, condecoraciones, etc.) 
instando a las entidades ciudadanas al apoyo en estas 
acciones. 

IV. Exigir el cumplimiento riguroso de la Ley en los 
mecanismos de control en la gestión de las 
Administraciones Públicas.  

V. Rechazar la corrupción en todas sus formas y luchar 
contra esta en todos los ámbitos de la vida pública, 
promoviendo la calidad de la democracia, presidida por la 
ética y la dignidad.  

VI. Defender el nombre de la Sociedad Valenciana, 
trabajadora, honesta, y lamentar profundamente la 
estafa económica y moral a que los corruptos nos han 
sometido. 

Vista la misma se aprueba por unanimidad. 

4. PROPUESTA DE APROBACIÓN DE LA MOCIÓN 
PRESENTADA POR EL GRUPO POPULAR SOBRE LA 
POSIBILIDAD DE PARTICIPACIÓN DE LOS 
REPRESENTANTES DE LA CORPORACIÓN MUNICIPAL 
EN ACTOS RELIGIOSOS 

La alcaldesa presenta al Pleno para su debate la siguiente 
moción del grupo Popular, y cuya copia ha sido 



AJUNTAMENT DE MUSEROS 

 

PLE ORDINARI 02/02/2016    Pàgina 7 

prèviament repartida a tots els regidors i que es 
presenta a continuació. 

MOCIÓ 

La Constitució Espanyola, dins del Capítol Segon. Drets i 
llibertats, en el seu art. 16.1 diu “Es garanteix la 
llibertat ideològica, religiosa i de culte dels individus i 
les comunitats sense més limitació, en les seues 
manifestacions, que la necessària per al manteniment 
de l'ordre públic protegit per la llei.” 

Així mateix l'art. 16.3 estableix que “Cap confessió 
tindrà caràcter estatal. Els poders públics tindran en 
compte les creences religioses de la societat espanyola 
i mantindran les consegüents relacions de cooperació 
amb l'Església Catòlica i les altres confessions”. 
L’esmentat art. ens diu que l'Estat no té confessió 
religiosa, que és aconfessional, neutral, però tampoc 
indiferent ni restrictiu amb el fet religiós. Els governs 
per tant, siguen municipals, autonòmics o estatals, 
poden tenir llaços amb les confessions religioses, i 
poder els poders públics participar-hi. 

Museros és una població en la qual l'Església Catòlica 
té una marcada presència en la vida social dels seus 
veïns i en les manifestacions festives locals. A més en 
nombroses ocasions existeixen col·laboracions, de 
diverses formes, entre la parròquia de Museros i el 
mateix Ajuntament de Museros. 

L'Ajuntament de Museros, d'igual forma, col·labora 
amb altres entitats socials locals i en nombroses 
ocasions, la corporació municipal és convidada a 
presidir a acompanyar-les en els seus actes més 
representatius i pot acceptar la invitació sense cap 
restricció. 

Sobre la base de tot açò el grup Popular sol·licita 
l'aprovació de l’acord següent: 

L'Ajuntament de Museros dóna llibertat d'acceptació a 
les invitacions que des de la Parròquia de Museros, 
altres institucions religioses, o les diferents comissions 
festives religioses, puguen arribar de forma oficial 
perquè els regidors de la Corporació Municipal els 
acompanyen o presidisquen els actes religiosos en el 
municipi. 

Després de la intervenció dels grups polítics se sotmet 
a votació, i es desestimada la moció per 9 vots en 

previamente repartida a todos los concejales y que se 
presenta a continuación. 

MOCIÓN 

La Constitución Española, dentro del Capítulo Segundo. 
Derechos y libertades, en su art. 16.1 dice “Se garantiza la 
libertad ideológica, religiosa y de culto de los individuos y 
las comunidades sin más limitación, en sus 
manifestaciones, que la necesaria para el mantenimiento 
del orden público protegido por la ley.” 

Así mismo el art. 16.3 establece que “Ninguna confesión 
tendrá carácter estatal. Los poderes públicos tendrán en 
cuenta las creencias religiosas de la sociedad española y 
mantendrán las consiguientes relaciones de cooperación 
con la Iglesia Católica y las demás confesiones.” El citado 
art. nos dice que el Estado no tiene confesión religiosa, 
que es aconfesional, neutral, pero tampoco indiferente ni 
restrictivo con el hecho religioso. Los gobiernos por tanto, 
sean municipales, autonómicos o estatales, pueden tener 
lazos con las confesiones religiosas, pudiendo los poderes 
públicos participar en las mismas. 

Museros es una población en la que la Iglesia Católica 
tiene una marcada presencia en la vida social de sus 
vecinos y en las manifestaciones festivas locales. Además 
en numerosas ocasiones existen colaboraciones, de 
diversas formas, entre la parroquia de Museros y el 
propio Ayuntamiento de Museros. 

El Ayuntamiento de Museros, de igual forma, colabora 
con otras entidades sociales locales y en numerosas 
ocasiones, la corporación municipal es invitada a presidir 
a acompañar a las mismas en sus actos más 
representativos pudiendo aceptar la invitación sin 
ninguna restricción. 

En base a todo ello el grupo Popular solicita la aprobación 
del siguiente acuerdo: 

El Ayuntamiento de Museros da libertad de aceptación a 
las invitaciones que desde la Parroquia de Museros, otras 
instituciones religiosas, o las diferentes comisiones 
festivas religiosas, puedan llegar de forma oficial para que 
los concejales de la Corporación Municipal les acompañen 
o presidan los actos religiosos en el municipio. 
 

Después de la intervención de los grupos políticos se 
somete a votación desestimándose la moción por 9 votos 



AJUNTAMENT DE MUSEROS 

 

PLE ORDINARI 02/02/2016    Pàgina 8 

contra (4 vots del PSOE, 3 vots de Compromís, 1 vot 
d'EU i 1 vot de PGM) i 4 vots a favor (3 vots del PP i 1 
vot de C’s). 

5. PROPOSTA D’APROVACIÓ DE NOVA ADHESIÓ AL 
PACTE D’ALCALDES PEL CANVI D’OBJECTIUS DE LA 
UNIÓ EUROPEA PER A L’ANY 2030 

 

L'alcaldessa presenta al Ple per al seu debat la proposta 
següent de nova adhesió al Pacte d'Alcaldes, que ja 
havia sigut aprovada en el Ple ordinari de desembre, i 
que per uns canvis d'última hora ha de sotmetre's a 
votació de nou. Cedeix la paraula al regidor de 
Mobilitat, Medi Ambient i Agricultura, Francesc 
Alcaina, el qual exposa breument els motius pel que es 
torna a portar a Ple la proposta:  

La Comissió Europea ha engegat el que ha denominat 
Pacte d'Alcaldes pel Clima i l'Energia, una de les 
iniciatives més ambicioses com a mecanisme de 
participació de la ciutadania i els municipis europeus 
en la lluita contra el canvi climàtic. El Pacte consisteix 
en el compromís de les ciutats i pobles europeus que 
s'adhereixen per a aconseguir els objectius comunitaris 
de reducció de les emissions de CO2 mitjançant 
actuacions en eficiència energètica i ús de les fonts 
d'energia renovables i a més incrementar la resistència 
dels nostres municipis a l'efecte del canvi climàtic. 

El desafiament de la crisi climàtica solament es pot 
abordar amb un plantejament global, integrat, a llarg 
termini i, sobretot, basat en la participació de la 
ciutadania i els municipis. És per açò que s'ha 
considerat que les ciutats han de liderar l'aplicació de 
polítiques energètiques sostenibles i cal donar suport 
als seus esforços atés que el 80 % del consum energètic 
i les emissions de CO2 està associat amb l'activitat 
urbana. El Pacte d'Alcaldes pel Clima i l'Energia és un 
instrument que, desenvolupat sota el paraigua de la 
Unió Europea, garanteix l'assessorament tècnic i la 
possibilitat d'acollir-se al finançament dels fons 
europeus alhora que representa una excel·lent 
oportunitat i estímul per a la consolidació d'un 
important jaciment d'ocupació de caràcter local. 

L'Ajuntament de Museros té la voluntat d'avançar cap 
a l'establiment de polítiques eficaces per a reduir les 
conseqüències que ocasiona l'escalfament global 

en contra (4 votos del PSOE, 3 votos de Compromís, 1 
voto de EU y 1 voto de PGM) y 4 votos a favor (3 votos del 
PP y 1 voto de C’s). 

5. PROPUESTA DE APROBACIÓN DE NUEVA ADHESIÓN 
AL PACTO DE ALCALDES POR CAMBIO DE 
OBJETIVOS DE LA UNIÓN EUROPEA PARA EL AÑO 
2030 

La alcaldesa presenta al Pleno para su debate la siguiente 
propuesta de nueva adhesión al Pacto de Alcaldes, que ya 
había sido aprobada en el Pleno ordinario de diciembre, y 
que por unos cambios de última hora debe someterse a 
votación de nuevo. Cede la palabra al concejal de 
Movilidad, Medio Ambiente y Agricultura, Francesc 
Alcaina, el cual expone brevemente los motivos por lo 
que se vuelve a llevar a Pleno la propuesta:  

La Comisión Europea ha puesto en marcha lo que ha 
denominado Pacto de Alcaldes por el Clima y la Energía, 
una de las iniciativas más ambiciosas como mecanismo de 
participación de la ciudadanía y los municipios europeos 
en la lucha contra el cambio climático. El Pacto consiste 
en el compromiso de las ciudades y pueblos europeos 
que se adhieren para conseguir los objetivos comunitarios 
de reducción de las emisiones de CO2 mediante 
actuaciones en eficiencia energética y uso de las fuentes 
de energía renovables y aparte incrementar la resistencia 
de nuestros municipios a los efectos del cambio climático. 

El desafío de la crisis climática solo se puede abordar con 
un planteamiento global, integrado, a largo plazo y, 
sobretodo, basado en la participación de la ciudadanía y 
los municipios. Es por eso que se ha considerado que las 
ciudades deben liderar la aplicación de políticas 
energéticas sostenibles y hay que apoyar sus esfuerzos 
dado que el 80 % del consumo energético y las emisiones 
de CO2 está asociado con la actividad urbana. El Pacto de 
Alcaldes por el Clima y la Energía es un instrumento que, 
desarrollado bajo el paraguas de la Unión Europea, 
garantiza el asesoramiento técnico y la posibilidad de 
acogerse a la financiación de los fondos europeos 
representando una excelente oportunidad y estímulo 
para la consolidación de un importante yacimiento de 
ocupación de carácter local. 

El Ayuntamiento de Museros tiene la voluntad de avanzar 
hacia el establecimiento de políticas eficaces para reducir 
las consecuencias que ocasiona el calentamiento global 
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mitjançant l'adopció de programes d'eficiència 
energètica en àmbits com el transport urbà, l'edificació 
i la promoció de fonts d'energies renovables en les 
àrees urbanes. Concretament, fa seues les propostes 
de la UE (octubre de 2016) i es compromet a reduir les 
seues emissions de CO2 almenys en un 40 % fins a l'any 
2030, incrementant així la resistència del municipi a 
l'efecte del canvi climàtic.  

Vista la moció, el Ple de la Corporació, per unanimitat, 
acorda el següent: 

Primer. L'Ajuntament de Museros fa seus els objectius 
de la Unió Europea per a l'any 2030 i adopta el 
compromís de reduir les emissions de CO2 (i, 
possiblement, un altre gas d'efecte hivernacle) en el 
territori dels municipis com a mínim el 40 % el 2030, és 
a dir, mitjançant la millora de l'eficiència energètica i 
un major ús de fonts d'energies renovables. 

Segon. L'augment de la nostra capacitat de recuperació 
mitjançant l'adaptació als impactes del canvi climàtic. 
 

Tercer. Compartir la nostra visió, els resultats, 
l'experiència i els coneixements tècnics amb les 
autoritats locals i regionals dins de la UE i més enllà a 
través de la cooperació directa i un intercanvi d'igual a 
igual, és a dir, en el context del Pacte Mundial 
d'Alcaldes. 

Quart. L'Ajuntament de Museros es compromet a 
elaborar un Inventari d'Emissions de Referència i un Pla 
d'Acció d'Energia Sostenible en un termini màxim de 
dos anys des de la data d'adhesió al Pacte. L'abast del 
document respondrà a les directrius que s'establisquen 
per part de la Comissió de Transport i Energia de la 
Unió Europea i inclourà una estimació de les emissions 
i una proposta de les accions a seguir per aconseguir 
els objectius plantejats. 

Cinqué. L'Ajuntament de Museros es compromet 
també a elaborar un informe bianual per l'avaluació, 
control i validació dels objectius, a organitzar el Dia de 
l'Energia, a informar de les fites obtingudes en 
acompliment de Pla d'Acció i a participar (en els termes 
que considere oportú) en la Conferència d'Alcaldes per 
l'Energia sostenible a Europa.  

Sisé. Comunicar els presents acords a la Direcció 

mediante la adopción de programas de eficiencia 
energética en ámbitos como el transporte urbano, la 
edificación y la promoción de fuentes de energías 
renovables en las áreas urbanas. Concretamente, hace 
suyas las propuestas de la UE (octubre de 2016) que se 
compromete a reducir sus emisiones de CO2 al menos en 
un 40 % hasta el año 2030, incrementando la resistencia 
del municipio a los efectos del cambio climático.  

Vista la misma, el Pleno de la Corporación, por 
unanimidad, acuerda lo siguiente: 

Primero. El Ayuntamiento de Museros hace suyos los 
objetivos de la Unión Europea para el año 2030 y adopta 
el compromiso de reducir las emisiones de CO2 (y, 
posiblemente, otro gas de efecto invernadero) en el 
territorio de los municipios como mínimo el 40 % el 2030, 
es decir, mediante la mejora de la eficiencia energética y 
un mayor uso de fuentes de energías renovables. 

Segundo. El aumento de nuestra capacidad de 
recuperación mediante la adaptación a los impactos del 
cambio climático. 

Tercero. Compartir nuestra visión, los resultados, la 
experiencia y los conocimientos técnicos con las 
autoridades locales y regionales dentro de la UE y más 
allá a través de la cooperación directa y un intercambio 
de igual a igual, es decir, en el contexto del Pacto Mundial 
de Alcaldes. 

Cuarto. El Ayuntamiento de Museros se compromete a 
elaborar un Inventario de Emisiones de Referencia y un 
Plan de Acción de Energía Sostenible en un plazo máximo 
de dos años desde la fecha de adhesión al Pacto. El 
alcance del documento responderá a las directrices que 
se establezcan por parte de la Comisión de Transporte y 
Energía de la Unión Europea e incluirá una estimación de 
las emisiones y una propuesta de las acciones a seguir por 
conseguir los objetivos planteados. 

Quinto. El Ayuntamiento de Museros se compromete 
también a elaborar un informe bianual por la evaluación, 
control y validación de los objetivos, a organizar el Día de 
la Energía, a informar de los hitos obtenidos en 
desempeño de Plan de Acción y a participar (en los 
términos que considere oportuno) en la Conferencia de 
Alcaldes por la Energía sostenible en Europa.  

Sexto. Comunicar los presentes acuerdos a la Dirección 



AJUNTAMENT DE MUSEROS 

 

PLE ORDINARI 02/02/2016    Pàgina 10 

general d'Energia de la Unió Europea via Oficina del 
Pacte d'Alcaldes i Alcaldesses. 

6. PROPOSTA D'APROVACIÓ DEL PROTOCOL 
D'ACTUACIÓ EN CASOS DE VIOLÈNCIA DE GÈNERE 

L'alcaldessa presenta al Ple per al seu debat la proposta 
següent d'aprovació del protocol d'actuació en casos 
de violència de gènere en l'Ajuntament de Museros, 
que ha sigut prèviament repartit a tots els regidors. 
 

Cedeix la paraula a l'agent de Policia Local, Dionisio 
García Jiménez, impulsor d'aquesta iniciativa, el qual fa 
una presentació de com està estructurat i com s'ha 
adaptat el protocol als mitjans que disposem, així com 
una xicoteta explicació dels àmbits d'aplicació del 
protocol i dels mitjans, persones i institucions que hi 
intervenen. 
 

Després de les intervencions dels grups polítics, es fa 
constar en acta l'excel·lent treball realitzat i es dóna 
públicament l'enhorabona a tots els que han participat 
en aquesta iniciativa i especialment a Dionisio Garcia, i 
es procedeix a la votació, i és aprovat el protocol per 
unanimitat.  

7. PROPOSTA DE RATIFICACIÓ DE LA MODIFICACIÓ 
DELS ESTATUTS DEL CONSORCI COMARCAL DE 
SERVEIS SOCIALS DE L'HORTA NORD PER A 
ADAPTAR-LOS A LES LLEIS 27/2013 I 15/2014 

 

L'alcaldessa presenta al Ple per a la seua ratificació la 
modificació següent dels estatuts del Consorci 
Comarcal de Serveis Socials de l'Horta Nord, que ha 
sigut prèviament repartit a tots els regidors, juntament 
amb els informes pertinents de les Secretaries del 
Consorci i d'aquest Ajuntament. 

L'alcaldessa cedeix la paraula a la secretària general de 
la Corporació, Araceli Martín, que explica breument el 
procediment a seguir per a la ratificació de la 
modificació proposada. 

Atés que l'adopció d'acords de creació, modificació o 
dissolució de mancomunitats o altres organitzacions 
associatives, així com l'adhesió a aquestes i per a 
l'aprovació i modificació dels seus estatuts requereix el 
vot favorable de la majoria absoluta del nombre de 

General de Energía de la Unión Europea vía Oficina del 
Pacto de Alcaldes y Alcaldesas. 

6. PROPUESTA DE APROBACIÓN DEL PROTOCOLO DE 
ACTUACIÓN EN CASOS DE VIOLENCIA DE GÉNERO 

La alcaldesa presenta al Pleno para su debate la siguiente 
propuesta de aprobación del protocolo de actuación en 
casos de violencia de género en el Ayuntamiento de 
Museros, que ha sido previamente repartido a todos los 
concejales. 

Cede la palabra al agente de Policía Local, Dionisio García 
Jiménez, impulsor de esta iniciativa, el cual hace una 
presentación de cómo está estructurado y cómo se ha 
adaptado el protocolo a los medios de que disponemos, 
así como una pequeña explicación de los ámbitos de 
aplicación del mismo y de los medios, personas e 
instituciones que intervienen en este protocolo de 
actuación. 

Después de las intervenciones de los grupos políticos, se 
hace constar en acta el excelente trabajo realizado y se da 
públicamente la enhorabuena a todos los que han 
participado en esta iniciativa y especialmente a Dionisio 
Garcia, y se procede a la votación siendo aprobado el 
protocolo por unanimidad.  

7. PROPUESTA DE RATIFICACIÓN DE LA 
MODIFICACIÓN DE LOS ESTATUTOS DEL CONSORCIO 
COMARCAL DE SERVICIOS SOCIALES DE L’HORTA 
NORD PARA ADAPTARLOS A LAS LEYES 27/2013 Y 
15/2014 

La alcaldesa presenta al Pleno para su ratificación la 
siguiente modificación de los estatutos del Consorcio 
Comarcal de Servicios Sociales de l’Horta Nord, que ha 
sido previamente repartido a todos los concejales, junto a 
los informes pertinentes de las Secretarías del Consorcio y 
de este Ayuntamiento. 

La alcaldesa cede la palabra a la secretaria general de la 
Corporación, Araceli Martín, que explica brevemente el 
procedimiento a seguir para la ratificación de la 
modificación propuesta. 

Dado que la adopción de acuerdos de creación, 
modificación o disolución de mancomunidades u otras 
organizaciones asociativas, así como la adhesión a las 
mismas y para la aprobación y modificación de sus 
estatutos requiere el voto favorable de la mayoría 
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membres del Ple, de conformitat amb l'article 47.2 g) 
de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases 
del règim local i l'article 54.1.b) del Reial Decret 
Legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova el 
Text Refós de les disposicions legals vigents en matèria 
de règim local i en concordança amb l'article 109.1 de 
la Llei 8/2010, de 23 de juny, de règim local de la 
Comunitat Valenciana i altres preceptes d'aplicació. 
 

Vist l'acord de 29 de desembre de 2014, del Consell 
General del Consorci de Serveis Socials de l'Horta Nord 
pel qual es va aprovar la modificació dels estatuts a 
l'efecte de la seua adaptació Llei 27/2013 de 
racionalització i sostenibilitat de l'Administració Local, 
a la Llei 15/2014 de racionalització del sector públic i 
altres mesures de caràcter administratiu, a més d'altres 
modificacions puntuals, així com l'informe jurídic 
elaborat per la Secretaria d'aquest Consorci. 
 

Considerant que de conformitat amb l'esmentat art. 
47.2 g) els Plens dels Ajuntaments que conformen el 
Consorci han d'acordar, amb el quòrum de majoria 
absoluta, els acords relatius a Creació , modificació o 
dissolució de mancomunitats o altres organitzacions 
associatives, així com l'adhesió a aquestes i l'aprovació 
i modificació dels seus estatuts. 

Després de les intervencions dels grups polítics, el Ple 
de la Corporació, per unanimitat, acorda el següent: 
 

Primer. Aprovar la ratificació de la Modificació 
d'Estatuts del Consorci, acordada pel Consell General 
d'aquest Consorci data 29 de desembre de 2014, a 
l'efecte de l'adaptació dels actuals Estatuts del 
Consorci a la Llei 27/2013 de racionalització i 
sostenibilitat de l'Administració Local, a la Llei 15/2014 
de racionalització del sector públic i altres mesures de 
caràcter administratiu, a més d'altres modificacions 
puntuals. 

Segon. Remetre el present acord de ratificació al 
Consorci Comarcal de Serveis Socials de l'Horta Nord. 

8. DESPATX EXTRAORDINARI 

L'alcaldessa sotmet a votació la urgència per a la 
inclusió en l'ordre del dia de la moció presentada per 

absoluta del número de miembros del Pleno, de 
conformidad con el artículo 47.2 g) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, reguladora de las bases del régimen local y el 
artículo 54.1.b) del Real Decreto Legislativo 781/1986, de 
18 de abril, por el que se aprueba el Texto Refundido de 
las disposiciones legales vigentes en materia de régimen 
local y en concordancia con el artículo 109.1 de la Ley 
8/2010, de 23 de junio, de régimen local de la Comunidad 
Valenciana y demás preceptos de aplicación. 

Visto el acuerdo de 29 de diciembre de 2014, del Consejo 
General del Consorcio de Servicios Sociales de l’Horta 
Nord por el que se aprobó la modificación de los 
estatutos a los efectos de su adaptación Ley 27/2013 de 
racionalización y sostenibilidad de la Administración 
Local, a la Ley 15/2014 de racionalización del sector 
público y otras medidas de carácter administrativo, 
además de otras modificaciones puntuales, así como el 
informe jurídico elaborado por la Secretaría de dicho 
Consorcio. 

Considerando que de conformidad con el mencionado 
art. 47.2 g) los Plenos de los Ayuntamientos que 
conforman el Consorcio deben acordar, con el quórum de 
mayoría absoluta, los acuerdos relativos a Creación , 
modificación o disolución de mancomunidades u otras 
organizaciones asociativas, así como la adhesión a las 
mismas y la aprobación y modificación de sus estatutos. 

Después de las intervenciones de los grupos políticos, el 
Pleno de la Corporación, por unanimidad, acuerda lo 
siguiente: 

Primero. Aprobar la ratificación de la Modificación de 
Estatutos del Consorcio, acordada por el Consejo General 
de dicho Consorcio fecha 29 de diciembre de 2014, a los 
efectos de la adaptación de los actuales Estatutos del 
Consorcio a la Ley 27/2013 de racionalización y 
sostenibilidad de la Administración Local, a la Ley 15/2014 
de racionalización del sector público y otras medidas de 
carácter administrativo, además de otras modificaciones 
puntuales. 

Segundo. Remitir el presente acuerdo de ratificación al 
Consorcio Comarcal de Servicios Sociales de l’Horta Nord. 

8. DESPACHO EXTRAORDINARIO 

La alcaldesa somete a votación la urgencia para la 
inclusión en el orden del día de la moción presentada por 
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l'equip de Govern sobre el Dia Internacional de la Dona 
– 8 de Març, la còpia de la qual es va repartir 
prèviament a tots els regidors i tal com es va acordar 
en la comissió informativa s'adhereixen tots els grups. 

S'aprova per unanimitat la inclusió de la moció en 
l'ordre del dia. 

MOCIÓ 

La valoració del balanç tràgic al llarg de l'any 2015, 
marcat per l'alarmant augment d'agressions sexuals, 
vexacions verbals i assassinats de dones en tot l'Estat, i 
l'escassa o ineficaç reacció dels poders públics, sí com 
l'aquiescència d'una part important de la societat, 
corroboren que les relacions entre homes i dones se 
segueixen construint sobre bases patriarcals que 
continuen apuntalant la desigualtat i la discriminació 
masclistes. És en aquest context de desigualtat i 
discriminació patriarcal on s'emmarquen tota classe 
d'agressions contra les dones. El mateix govern de 
l'Estat ha eliminat, amb la nova Llei de règim local, les 
competències municipals en matèria d'igualtat, 
prevenció i ajuda contra la violència de gènere. 
 

El fet que la imatge del cos de la dona com un simple 
objecte siga projectada encara per molts mitjans de 
comunicació i publicitat, fins que des d'espais socials i 
polítics es facen declaracions i es donen comportament 
que atempten clarament contra la dona, envia a la 
societat un missatge sexista de gran importància, que 
en gran manera promou la violència masclista i la 
desigualtat. Recordem que la lluita contra la violència 
masclista segueix sent la lluita per la igualtat entre 
dones i homes. 

La conciliació entre la vida laboral i familiar igualment 
continua sent una expectativa. Els homes segueixen 
sense compartir equitativament les càrregues familiars 
i les tasques domèstiques. Per a avançar cap a aquest 
objectiu, no solament és necessari fer lleis que ho 
regulen, sinó també, i molt més important, crear una 
consciència social d'igualtat que transforme la cultura 
patriarcal i sexista que encara existeix. 

El 8 de Març, Dia Internacional de les Dones, és la data 
més propícia perquè el nostre Ajuntament mostre 
veritablement la seua voluntat de posar les bases reals, 
perquè la igualtat de les dones siga un fet i no una 

el equipo de Gobierno sobre el Día Internacional de la 
Mujer – 8 de Marzo, cuya copia se repartió previamente a 
todos los concejales y tal como se acordó en la comisión 
informativa se adhieren todos los grupos. 

Se aprueba por unanimidad la inclusión de moción en el 
orden del día. 

MOCIÓN 

La valoración del trágico balance a lo largo del año 2015, 
marcado por el alarmante aumento de agresiones 
sexuales, vejaciones verbales y asesinatos de mujeres en 
todo el Estado, y la escasa o ineficaz reacción de los 
poderes públicos, sí como la aquiescencia de una parte 
importante de la sociedad, corroboran que las relaciones 
entre hombres y mujeres se siguen construyendo sobre 
bases patriarcales que continúan apuntalando la 
desigualdad y la discriminación machistas. Es en este 
contexto de desigualdad y discriminación patriarcal 
donde se enmarcan toda clase de agresiones contra las 
mujeres. El mismo gobierno del Estado ha eliminado, con 
la nueva ley de régimen local, las competencias 
municipales en materia de igualdad, prevención y ayuda 
contra la violencia de género. 

El hecho que la imagen del cuerpo de la mujer como un 
simple objeto sea proyectada aún por muchos medios de 
comunicación y publicidad, hasta que desde espacios 
sociales y políticos se hagan declaraciones y se den 
comportamiento que atentan claramente contra la mujer, 
envía a la sociedad un mensaje sexista de gran 
importancia, que en gran medida promueve la violencia 
machista y la desigualdad. Recordemos que la lucha 
contra la violencia machista sigue siendo la lucha por la 
igualdad entre mujeres y hombres. 

La conciliación entre la vida laboral y familiar igualmente 
continúa siendo una expectativa. Los hombres siguen sin 
compartir equitativamente las cargas familiares y las 
tareas domésticas. Para avanzar hacia este objetivo, no 
solo es necesario hacer leyes que lo regulen, sino 
también, y mucho más importante, crear una consciencia 
social de igualdad que transforme la cultura patriarcal y 
sexista que aún existe. 

El 8 de Marzo, Día Internacional de las Mujeres, es la 
fecha más propicia para que nuestro Ayuntamiento 
muestre verdaderamente su voluntad de poner las bases 
reales, para que la igualdad de las mujeres sea un hecho y 
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mera aspiració amb una sèrie de mesures destinades a 
una transformació real de la nostra societat, en què les 
dones siguen ciutadanes en plenitud de drets. 
 

Per tot açò, els grups municipals PSOE, COMPROMIS, 
EU, PGM, PP i C’s, acorden el següent: 

L'Ajuntament de Museros fa seu el compromís polític 
de treballar per a generar un municipi de subjectes 
iguals en drets i obligacions, d’utilitzar els mitjans legals 
existents i d’oferir els canals i els recursos econòmics 
perquè homes i dones tinguen les mateixes 
possibilitats de desenvolupament. 

Després de les intervencions dels grups, s'aprova la 
moció per unanimitat. 

9. DACIÓ DE COMPTES 

L'alcaldessa dóna compte de tot l'esdevingut des del 
passat Ple ordinari de 17 de desembre de 2015: 

• Informe del Ministeri d'Hisenda i Administracions 
Públiques sobre el període mitjà de pagaments de 
l'últim trimestre de 2015. 

• Informe de mesures de lluita contra la morositat 
sobre el compliment del termini establert per als 
pagaments (detall de les factures pendents de 
pagament a 31/12/2015). 

• Donar compte que s'ha enviat l'informe anual de 
seguiment del Pla d'Ajust corresponent al préstec 
vigent fins a l'any 2023, i informa que es compleixen els 
punts previstos en aquest Pla.  

10. DECRETS D’ALCALDIA 

Es dóna compte de la relació de Decrets des del 
número 732 al 801 de 2015 i 1 al 553 de 2016, tots dos 
inclusivament.  

L'equip de govern dels grups: PSOE, Compromís, EUPV i 
PGM es donen per assabentats i conformes. 

Els grups Popular i Ciutadans es donen per assabentats 
i no conformes. 

11. PRECS I PREGUNTES 

L'alcaldessa obri el torn de precs i preguntes. 

Torn de paraula del portaveu del PP, José M. Aznar: 

no una mera aspiración con una serie de medidas 
destinadas a una transformación real de nuestra 
sociedad, en que las mujeres sean ciudadanas en plenitud 
de derechos. 

Por todo ello, los grupos municipales PSOE, COMPROMIS, 
EU, PGM, PP y C’s, acuerdan lo siguiente: 

El Ayuntamiento de Museros hace suyo el compromiso 
político de trabajar para generar un municipio de sujetos 
iguales en derechos y obligaciones, utilizando los medios 
legales existentes y ofreciendo los canales y los recursos 
económicos para que hombres y mujeres tengan las 
mismas posibilidades de desarrollo. 

Después de las intervenciones de los grupos, se aprueba 
la moción por unanimidad. 

9. DACIÓN DE CUENTAS 

La alcaldesa da cuenta de todo lo acontecido desde el 
pasado Pleno ordinario de 17 de diciembre de 2015: 

• Informe del Ministerio de Hacienda y Administraciones 
Públicas sobre el periodo medio de pagos del último 
trimestre de 2015. 

• Informe de medidas de lucha contra la morosidad sobre 
el cumplimiento del plazo establecido para los pagos 
(detalle de las facturas pendientes de pago a 
31/12/2015). 

• Dar cuenta que se ha enviado el informe anual de 
seguimiento del Plan de Ajuste correspondiente al 
préstamo vigente hasta el año 2023, informando que se 
cumplen los puntos previstos en dicho Plan.  

10. DECRETOS DE LA ALCALDIA 

Se da cuenta de la relación de Decretos desde el número 
732 al 801 de 2015 y 1 al 553 de 2016, ambos inclusive.  
 

El equipo de gobierno de los grupos: PSOE, Compromís, 
EUPV y PGM se dan por enterados y conformes. 

Los grupos Popular y Ciudadanos se dan por enterados y 
no conformes. 

11. RUEGOS Y PREGUNTAS 

La alcaldesa abre el turno de ruegos y preguntas. 

Turno de palabra del portavoz del PP, José Mª Aznar: en 
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en l'últim ple ordinari es va dir que el pressupost 
estaria a finals de gener. Es presentarà prompte? 

Alcaldessa: Intentarem portar-lo a ple abans de finals 
de març.  

Sr. Aznar: pot explicar en quin punt es troba la 
tramitació dels horts socials? 

Respon el regidor de Mobilitat, Medi ambient i 
Agricultura, Francesc Alcaina: quan em vaig encarregar 
d'aquest tema estava parat perquè hi havia un defecte 
de forma. El terreny on es pretenien instal·lar els horts 
socials no era de la Diputació i açò pel que sembla era 
insubsanable. És inexplicable com des de la Diputació 
fan tots els tràmits, envien una becària, s'adjudiquen 
les parcel·les i es comunica als interessats i s'ha de 
paralitzar tot perquè ells mateixos no saben que 
aquestes parcel·les habilitades no són de la seua 
titularitat. En definitiva, estem fent tots els tràmits 
possibles per a cercar una alternativa i després de 
moltes reunions s'han trobat diverses solucions per a 
fer-ho viable, la qual cosa no puc assegurar és si 
estaran disponibles per al seu ús a l'abril o al juny. 
Aniré informant. 

Sr. Aznar: quina solució es donarà al subministrament 
de l'aigua potable? 

Respon el regidor d'Urbanismes i Infraestructures, 
Vicent Pérez: s'està estudiant no fer concessions a tan 
llarg termini. La setmana que ve tenim diverses 
reunions amb empreses subministradores d'aigua.  

Sr. Aznar: amb nosaltres la megafonia funcionava 
malament, amb vosaltres igual de mal o pitjor. Quines 
solucions s’adoptaran? 

Alcaldessa: pel que sembla el problema estava en la 
connectivitat wifi de damunt del campanar que 
interfereix amb la wifi de l'Ajuntament. A més hi havia 
un altaveu desbaratat que es van portar a reparar i 
quedà pitjor. Estem a l'espera del nou altaveu i que tot 
funcione correctament, excepte el del campanar que 
s'ha de solucionar la wifi. 

Sr. Aznar: enguany es compleix el quart centenari de la 
mort de Miguel de Cervantes. S'ha pensat fer algun 
esdeveniment commemoratiu des de l'Ajuntament? 

Respon el regidor de Cultura i Educació, Víctor 

el último pleno ordinario se dijo que el presupuesto 
estaría a finales de enero. ¿Se va a presentar pronto? 

Alcaldesa: Intentaremos traerlo a pleno antes de finales 
de marzo.  

Sr. Aznar: ¿puede explicar en qué punto se encuentra la 
tramitación de los huertos sociales? 

Responde el concejal de Movilidad, Medio Ambiente y 
Agricultura, Francesc Alcaina: cuando me encargué de 
este tema estaba parado porque había un defecto de 
forma. El terreno donde se pretendían instalar los huertos 
sociales no era de la Diputación y esto al parecer era 
insubsanable. Es inexplicable como desde la Diputación 
hacen todos los trámites, mandan una becaria, se 
adjudican las parcelas y se comunica a los interesados y 
se tiene que paralizar todo porque ellos mismos no saben 
que esas parcelas habilitadas no son de su titularidad. En 
definitiva, estamos haciendo todos los trámites posibles 
para buscar una alternativa y después de muchas 
reuniones se ha encontrado varias soluciones para 
hacerlo viable, lo que no puedo asegurar es si estarán 
disponibles para su uso en abril o en junio. Iré 
informando. 

Sr. Aznar: ¿qué solución se va a dar al suministro del agua 
potable? 

Responde el concejal de Urbanismos e Infraestructuras, 
Vicent Pérez: se está estudiando el no hacer concesiones 
a tan largo plazo. La semana que viene tenemos varias 
reuniones con empresas suministradoras de agua.  

Sr. Aznar: con nosotros la megafonía funcionaba mal, con 
vosotros igual de mal o peor. ¿Qué soluciones se van a 
adoptar? 

Alcaldesa: al parecer el problema estaba en la 
conectividad wifi de encima del campanario que interfiere 
con la wifi del Ayuntamiento. Aparte había un altavoz 
estropeado que se llevaron a reparar y quedó peor. 
Estamos a la espera del nuevo altavoz y de que todo 
funcione correctamente, excepto el del campanario que 
se ha de solucionar la wifi. 

Sr. Aznar: este año se cumple el cuarto centenario de la 
muerte de Miguel de Cervantes. ¿Se ha pensado hacer 
algún evento conmemorativo desde el Ayuntamiento? 

Responde el concejal de Cultura y Educación, Víctor 
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Xercavins: pensem programar alguna cosa en la 
biblioteca i alguna altra cosa, sempre en el marc de la 
Setmana del Llibre, però sense anar més enllà 
d'adherir-nos a les activitats que vengen d'altres 
institucions.  

Manuel Moreno, regidor del PP: al principi de la 
legislatura l'equip de govern es va comprometre a 
publicar totes les despeses. Fins ara no s'ha complit. 
Quan es pensen publicar? 

Alcaldessa: al llarg de la setmana que ve estaran 
publicades totes les despeses. 

Sr. Moreno: ens agradaria saber les despeses 
ocasionades en l'aniversari de la Casa de Cultura, el 
Pactem-Nord i l'homenatge als majors. 

Sr. Xercavins: en la Intervenció estan a la vostra 
disposició les dades exactes però aproximadament les 
despeses han sigut les següents: l'obra de teatre va 
costar 4.000 € més IVA, les inversions realitzades en 
rètols, vinils i la càmera negra per a la representació de 
cinema i teatre s'han fet a través de la subvenció de la 
Diputació dins del Programa IFS 2015. El catering va 
costar 2.500 € més 10 % d'IVA. Les despeses del 
Pactem Nord 800 € (IVA inclòs) i la despesa de 
l'homenatge als majors no va passar de 10.000 €. 

Sr. Moreno: a principis de legislatura es va decidir obrir 
l'ajuntament els dilluns i dimecres a la vesprada. Açò ja 
no es fa. Per què? 

Alcaldessa: es va decidir donar un servei a la ciutadania 
de 17.00 a 19.00 hores i després de diversos mesos 
sense venir ningú s'ha suprimit, atés que s'estava 
pagant a una persona per a donar un servei que no 
s'utilitzava. Les visites per a regidories i alcaldia segueix 
igual, si hi ha visites s'atenen, però no hi ha atenció al 
públic. 

Sr. Moreno: ha tingut acollida el Pla Museros Plus? 

Alcaldessa: sí, més de 500 veïns. Aquest és el motiu 
que hi haja tants decrets. Hi ha un per cada persona 
que s'acull al Pla Museros Plus. 

Sr. Moreno: les persones que no s'acullen a aquest Pla 
poden seguir pagant en dos terminis com es venia fent 
fins ara? 

Alcaldessa: sí, però igual com abans s'establia a tots en 

Xercavins: pensamos programar algo en la biblioteca y 
alguna otra cosa, siempre en el marco de la Semana del 
Libro, pero sin ir más allá de adherirnos a las actividades 
que vengan de otras instituciones. 
 

Manuel Moreno, concejal del PP: al principio de la 
legislatura el equipo de gobierno se comprometió a 
publicar todos los gastos. Hasta ahora no se ha cumplido. 
¿Cuándo se piensan publicar? 

Alcaldesa: a lo largo de la semana que viene estarán 
publicados todos los gastos. 

Sr. Moreno: nos gustaría saber los gastos ocasionados en 
el aniversario de la Casa de Cultura, el Pactem-Nord y el 
homenaje a los mayores. 

Sr. Xercavins: en la Intervención están a vuestra 
disposición los datos exactos pero aproximadamente los 
gastos han sido los siguientes: la obra de teatro costó 
4.000 € más IVA, las inversiones realizadas en rótulos, 
vinilos y la cámara negra para la representación de cine y 
teatro se ha hecho a través de la subvención de la 
Diputación dentro del Programa IFS 2015. El catering 
costó 2.500 € más 10 % de IVA. Los gastos del Pactem 
Nord 800 € (IVA incluido) y el gasto del homenaje a los 
mayores no pasó de 10.000 €. 

Sr. Moreno: a principios de legislatura se decidió abrir el 
ayuntamiento los lunes y miércoles por la tarde. Esto ya 
no se hace. ¿Por qué? 

Alcaldesa: se decidió dar un servicio a la ciudadanía de 
17.00 a 19.00 horas y después de varios meses sin venir 
nadie se ha suprimido, dado que se estaba pagando a una 
persona para dar un servicio que no se utilizaba. Las 
visitas para concejalías y alcaldía sigue igual, si hay visitas 
se atienden, pero no hay atención al público. 
 

Sr. Moreno: ¿ha tenido acogida el Plan Museros Plus? 

Alcaldesa: sí, más de 500 vecinos. Ese es el motivo de que 
haya tantos decretos. Hay uno por cada persona que se 
acoge al Plan Museros Plus. 

Sr. Moreno: ¿las personas que no se acogen a este Plan 
pueden seguir pagando en dos plazos como se venía 
haciendo hasta ahora? 

Alcaldesa: sí, pero igual como antes se establecía a todos 
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dos terminis sense necessitat de demanar-ho, ara 
s'haurà de sol·licitar el pagament fraccionat en dos o 
tres terminis en la Intervenció o li vindrà fraccionat 
segons el Pla. 

Sr. Moreno: pregaria que es remeteren per correu 
electrònic els saludes que tenen una data propera, atés 
que si es deixen en les safates de les regidories pot ser 
que alguns es passen sense assabentar-nos. 

Vicenta Llácer, regidora del PP: ja està col·locada la 
tanca del parc Blasco Ibáñez. Com està la porta del 
pipican del c/ Montcada? 

Respon el regidor de Mobilitat, Medi Ambient i 
Agricultura, Francesc Alcaina: també està col·locada la 
tanca del parc de la guarderia. No sé en aquest 
moment com està la porta del pipican. Quan ho sàpia 
informaré. 

Sra. Llácer: a més, el senyal d'identificació del pipican 
està arrancat amb tot el bloc de formigó. Es retirarà? I, 
finalment, l'arbre que es va talar davant de la Casa de 
Cultura no està talat a línia i just en el centre queda un 
forat, es pot donar alguna solució perquè es tape? 
 

Sr. Alcaina: no tenia informació del senyal. Prenc nota. 
Respecte a l'arbre hem comprat uns quants i en el 
moment que tinguem disposició s’hi col·locaran. 

Sra. Llacer, dirigint-se al regidor d'Educació: S'ha resolt 
el primer termini de la subvenció dels llibres i ja es 
puga cobrar i les famílies estan molt contentes. 
Quantes sol·licituds va haver-hi? 

Sr. Xercavins: 484 són les que ja han cobrat i quedaven 
84 pendents de compensar. 

Sra. Llácer: han començat les obres en el col·legi Blasco 
Ibáñez i s'ha retirat la tanca a la vorera. Per què 
solament en aquesta part i no en tot el col·legi, en tota 
la zona del descampat? 

Sr. Xercavins: perquè és el que estava aprovat en el 
projecte segons els responsables de la Conselleria. 
Quan vaig parlar amb ells, malgrat esgrimir les raons 
lògiques per la qual s'hauria de realitzar tot el 
perímetre alhora i poder tancar-ho i utilitzar-ho per a 
ús dotacional, la contestació va ser que com no saben 
quines característiques tindrà el futur projecte 

en dos plazos sin necesidad de pedirlo, ahora se tendrá 
que solicitar el pago fraccionado en dos o tres plazos en la 
Intervención o le vendrá fraccionado según el Plan. 
 

Sr. Moreno: rogaría que se remitieran por correo 
electrónico los saludas que tienen una fecha cercana, 
dado que si se dejan en las bandejas de las concejalías 
puede que algunos se pasen sin enterarnos. 

Vicenta Llácer, concejala del PP: ya está colocada la valla 
del parque Blasco Ibáñez. ¿Cómo está la puerta del 
pipican de la C/ Moncada? 

Responde el concejal de Movilidad, Medio Ambiente y 
Agricultura, Francesc Alcaina: también está colocada la 
valla del parque de la guardería. No sé en este momento 
cómo está la puerta del pipican. En cuanto lo sepa 
informaré. 

Sra. Llácer: aparte, la señal de identificación del pipican 
está arrancada con todo el bloque de hormigón. ¿Se va a 
retirar? Y, por último, el árbol que se taló delante de la 
Casa de Cultura no está talado a línea y justo en el centro 
queda un socavón, ¿se puede dar alguna solución para 
que se tape? 

Sr. Alcaina: no tenía información de la señal. Tomo nota. 
Respecto al árbol hemos comprado varios y en el 
momento que tengamos disposición se colocarán. 

Sra. Llacer, dirigiéndose al concejal de Educación: Se ha 
resuelto el primer plazo de la subvención de los libros y ya 
se pueda cobrar y las familias están muy contentas. 
¿Cuántas solicitudes hubo?  

Sr. Xercavins: 484 son las que ya han cobrado y quedaban 
84 pendientes de compensar. 

Sra. Llácer: han empezado las obras en el colegio Blasco 
Ibáñez y se ha retirado la valla a la acera. ¿Por qué solo en 
esta parte y no en todo el colegio, en toda la zona del 
descampado? 

Sr. Xercavins: porque es lo que estaba aprobado en el 
proyecto según los responsables de la Conselleria. 
Cuando hablé con ellos, pese a esgrimir las razones 
lógicas por la que se debería realizar todo el perímetro a 
la vez y poder cerrarlo y utilizarlo para uso dotacional, la 
contestación fue que como no saben que características 
tendrá el futuro proyecto de edificación no pueden hacer 
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d'edificació no poden fer tot el perímetre per si 
després no s'adequa arquitectònicament parlant.  

Sra. Llácer: Museros segueix sense aparéixer en la llista 
dels col·legis ampliats. Esperem que aparega en la llista 
definitiva. Esperem que no es quede l'ampliació en un 
altre barracó. 

Sr. Xercavins: tindrem un altre barracó al costat de 
l'existent per a així tenir completades les línies 
ampliades. A banda d'aquesta fase n’hi ha d’altres per 
a remodelacions xicotetes, que no és el cas, i per a les 
ampliacions. Aconseguim el compromís del secretari de 
la Conselleria d'Educació perquè visitara el col·legi i 
vera en persona la realitat de les infraestructures del 
col·legi i la necessitat real de l'ampliació de l'edifici. 

Sra. Llácer: com ja es va manifestar en l'assemblea que 
vam tenir el 30 de setembre, la forma de treballar i 
demanar voluntaris per a la reeixida carrera de la 10K 
em va semblar bona, com ja vaig manifestar, però per a 
la Cavalcada de Reis s'ha cercat voluntaris pagant i 
volguera saber per què açò no es publicita com s'ha fet 
per a la 10 K o per a la marxa del Dia de la Dona. 

Alcaldessa: amb voluntaris de pagament et refereixes a 
qui va acompanyant les carrosses per a evitar que es 
fiquen els xiquets sota? S'ha seguit el mateix 
procediment que se seguia habitualment, els Amics de 
Sant Vicent juntament amb els monitors de la Casa de 
Cultura eren els responsables de vigilar les carrosses 
juntament amb la Policia Local; no s'han cercat 
voluntaris, simplement se segueix fent com abans. Vaig 
parlar amb el coordinador de la Casa de Cultura i em va 
dir que es feia així i l'única cosa que modifiquem va ser 
l'entrada a l'església dels Reis Mags per a acabar abans 
i que no es fera tan vesprada. La resta tal qual com ho 
organitzava l'anterior regidor de festes. 

Sra. Llácer, dirigint-se al regidor d'Urbanisme: alguna 
novetat respecte al tema de Sarsola i Blasco Ibáñez? 
 

Sr. Pérez: estan els tècnics valorant de quina forma 
minimitzar l'impacte dels aparcaments sobre la gent 
que resideix en la zona. S'està valorant fins i tot canviar 
l'adreça d'entrada a la finca de Verdolaga, és a dir, 
entrar per Sarsola i eixir per Mesquita. De moment per 
a corregir aquesta corba s’escurçaran les voreres i en 
algunes zones es canviarà el sentit de l'aparcament de 

todo el perímetro por si después no se adecúa 
arquitectónicamente hablando.  

Sra. Llácer: Museros sigue sin aparecer en la lista de los 
colegios ampliados. Esperemos que aparezca en la lista 
definitiva. Esperemos que no se quede la ampliación en 
otro barracón. 

Sr. Xercavins: tendremos otro barracón al lado del 
existente para así tener completadas las líneas ampliadas. 
Aparte de esta fase hay otras fases para pequeñas 
remodelaciones, que no es el caso, y para las 
ampliaciones. Conseguimos el compromiso del secretario 
de la Conselleria de Educación para que visitara el colegio 
y viera en persona la realidad de las infraestructuras del 
colegio y la necesidad real de la ampliación del edificio.  

Sra. Llácer: como ya se manifestó en la asamblea que 
tuvimos el 30 de septiembre, la forma de trabajar y pedir 
voluntarios para la exitosa carrera de la 10K me pareció 
buena, como ya manifesté, pero para la Cabalgata de 
Reyes se ha buscado voluntarios pagando y quisiera saber 
por qué esto no se publicita como se ha hecho para la 10 
K o para la marcha del Día de la Mujer. 

Alcaldesa: ¿con voluntarios de pago te refieres a los que 
van acompañando las carrozas para evitar que se metan 
los niños debajo? Se ha seguido el mismo procedimiento 
que se seguía habitualmente, els amics de Sant Vicent 
junto con los monitores de la Casa de Cultura eran los 
responsables de vigilar las carrozas junto con la Policía 
Local; no se han buscado voluntarios, simplemente se 
sigue haciendo como antes. Hablé con el coordinador de 
la Casa de Cultura y me dijo que se hacía así y lo único 
que modificamos fue la entrada a la iglesia de los Reyes 
Magos para acabar antes y que no se hiciera tan tarde. El 
resto tal cual como lo organizaba el anterior concejal de 
fiestas. 

Sra. Llácer, dirigiéndose al concejal de Urbanismo: 
¿alguna novedad respecto al tema de Sarsola y Blasco 
Ibáñez? 

Sr. Pérez: están los técnicos valorando de qué forma 
minimizar el impacto de los aparcamientos sobre la gente 
que reside en la zona. Se está valorando incluso cambiar 
la dirección de entrada a la finca de Verdolaga, es decir, 
entrar por Sarsola y salir por Mezquita. De momento para 
corregir esa curva se van a acortar las aceras y en algunas 
zonas se va a cambiar el sentido del aparcamiento de 
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bateria a cordó, per guanyar espai. 

Sra. Llácer: quant a Joan Fuster, s'ha pres alguna 
mesura en el tema de l'aparcament? 

Sr. Pérez: encara que el solar no és nostre es llevaran 
els cadafals i s’habilitarà una zona d'aparcament i el 
carrer serà de doble adreça i no es podrà aparcar. Així 
mateix s'adaptarà el principi i final del carrer a 
l'accessibilitat mitjançant els rebaixos corresponents en 
les voreres i pintats els passos de zebra. Tot açò fins 
que la Consellería trie el solar per a l'ampliació del 
col·legi.  

Sra. Llácer: el senyal de cedisca al pas que dóna accés 
al poliesportiu des de la baixada del cementeri és una 
mica perillós. Es podria canviar aquest senyal per un 
stop? 

Sr. Pérez: s'estudiarà. 

Sra. Llácer: Museros s'ha acollit al Pla de Pobresa 
Energètica, la Cooperativa Elèctrica de Museros s'ha 
acollit al Pla?  

Sr. Pérez: l'adhesió es va fer amb les grans 
subministradores. El dictamen per a l'ajuda l’emet 
Serveis Socials, l'Ajuntament paga a la subministradora 
energètica i aquesta no talla el subministrament. Si 
algú sol·licita l'ajuda i està amb la Cooperativa se li 
atendrà igual. 

Torn de paraula del portaveu de Compromís, Javier 
Marí: hui ha pres possessió el nou regidor de PGM i la 
meua pregunta és si formarà part de l'equip de govern, 
se li delegarà la mateixa regidoria, veurem algun canvi? 
 

Alcaldessa: tot igual, forma part de l'equip de govern i 
té delegada la regidoria de Participació Ciutadana, 
Transparència i Tecnologies de la Informació i 
Comunicació. 

Torn de paraula del portaveu de Ciutadans, Javier 
Marí: hui ha pres possessió el nou regidor de PGM i la 
meua pregunta és si formarà part de l'equip de govern, 
se li delegarà la mateixa regidoria, veurà algun canvi? 
 

Alcaldessa: tot igual, forma part de l'equip de govern i 
es delega la regidoria de Participació Ciutadana, 
Transparència i Tecnologies de la Informació i 

batería a cordon, para ganar espacio. 

Sra. Llácer: en cuanto a Joan Fuster, ¿se ha tomado 
alguna medida en el tema del aparcamiento? 

Sr. Pérez: aunque el solar no es nuestro se van a quitar els 

cadafals y se va a habilitar una zona de aparcamiento y la 
calle será de doble dirección y no se podrá aparcar. Así 
mismo se adaptará el principio y final de la calle a la 
accesibilidad mediante los rebajes correspondientes en 
las aceras y pintados los pasos de cebra. Todo esto hasta 
que la Consellería coja el solar para la ampliación del 
colegio.  

Sra. Llácer: la señal de ceda al paso que da acceso al 
Polideportivo desde la bajada del cementerio es un poco 
peligroso. Se podría cambiar esta señal por un stop? 
 

Sr. Pérez: se estudiará. 

Sra. Llácer: Museros se ha acogido al Plan de Pobreza 
Energética, ¿la Cooperativa Eléctrica de Museros se ha 
acogido al Plan?  

Sr. Pérez: la adhesión se hizo con las grandes 
suministradoras. El dictamen para la ayuda lo emite 
Servicios Sociales, el Ayuntamiento paga a la 
suministradora energética y esta no corta el suministro. Si 
alguien solicita la ayuda y está con la Cooperativa se le 
atenderá igual. 

Turno de palabra del portavoz de Compromís, Javier 
Marí: hoy ha tomado posesión el nuevo concejal de PGM 
y mi pregunta es ¿va a formar parte del equipo de 
gobierno, se le va a delegar la misma concejalía, va a ver 
algún cambio? 

Alcaldesa: todo igual, forma parte del equipo de gobierno 
y tiene delegada la concejalía de Participación Ciudadana, 
Transparencia y Tecnologías de la Información y 
Comunicación 

Turno de palabra del portavoz de Ciudadanos, Javier 
Marí: hoy ha tomado posesión el nuevo concejal de PGM 
y mi pregunta es ¿va a formar parte del equipo de 
gobierno, se le va a delegar la misma concejalía, va a ver 
algún cambio? 

Alcaldesa: todo igual, forma parte del equipo de gobierno 
y se delega la concejalía de Participación Ciudadana, 
Transparencia y Tecnologías de la Información y 
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Comunicació que tenia Rafael Bazán. 

Sr. Marí: en el ple de desembre es va aprovar una 
ordenança per a regular el temps d'estacionament en 
l'av. de la Creu. Ja ha passat un mes i crec que ja es pot 
aplicar. Quan es té previst començar a repartir els 
tiquets als comerciants perquè els donen als seus 
clients? Quan no es podrà aparcar en l'avinguda com 
fins ara? 

Respon el regidor d'Urbanisme i Infraestructures, 
Vicent Pérez: els treballs d'adequació de l'avinguda 
començarà quan tinguem els pressupostos aprovats. 
S'avisarà als veïns amb la suficient antelació. 
 

Sr. Marí: el parc de Fontestad, que utilitzava molta 
gent per a passar el dia, molts d'ells d'altres pobles, 
està tancat. Hi ha algun motiu? Es té previst obrir-lo? 
 

Sr. Pérez: està tancat pel lamentable estat de 
conservació del parc. No hi ha servei d'aigua i no hi ha 
desguassos. Les instal·lacions estan deficients. Es 
podien haver instal·lat lavabos químics però vist l'ús 
majoritari del parc per gent que no és de Museros s'ha 
decidit tancar-lo. 

Sr. Marí: es podien haver adoptat altres mesures abans 
de tancar com posar una persona que contralara 
l'entrada. No entenc per què no hi ha aigua. Abans hi 
havia aigua potable i desguassos. En fi, és la vostra 
decisió tancar-lo. 

Sr. Pérez: estem pensant proposar un procés 
participatiu de consulta per a saber què els agradaria 
als ciutadans de Museros fer amb aquest parc. Idees i 
propostes tenim moltes. Si al final el poble decideix 
que siga un parc lúdic a l'aire lliure per a fer paelles, 
farem l'esforç perquè estiga en condicions d'utilització. 
 

Sr. Marí: hi ha parcs de categoria A i de categoria B. Per 
al parc del costat de la discoteca no s'ha fet cap 
consulta i ja s'ha publicat en anunci de licitació per a 
donar-lo en concessió. Es va fer un conveni amb 
l'empresa Fontestad per a contractar a gent del poble a 
canvi d'una reducció d'una sèrie d'impostos. En principi 
ens va semblar raonable, s'està contractant a gent de 
Museros que justifique la reducció d'impostos que es 

Comunicación que tenía Rafael Bazán. 

Sr. Marí: en el pleno de diciembre se aprobó una 
ordenanza para regular el tiempo de estacionamiento en 
la Av. de la Cruz. Ya ha pasado un mes y creo que ya se 
puede aplicar. ¿Cuándo se tiene previsto empezar a 
repartir los tickets a los comerciantes para que lo den a 
sus clientes? ¿Cuándo no se va a poder aparcar en la 
avenida como hasta ahora? 

Responde el concejal de Urbanismo e Infraestructuras, 
Vicent Pérez: los trabajos de adecuación de la avenida 
comenzará en cuanto tengamos los presupuestos 
aprobados. Se avisará a los vecinos con la suficiente 
antelación. 

Sr. Marí: el parque de Fontestad, que utilizaba mucha 
gente para pasar el día, muchos de ellos de otros pueblos, 
está cerrado ¿Hay algún motivo? ¿Se tiene previsto 
abrirlo? 

Sr. Pérez: está cerrado por el lamentable estado de 
conservación del parque. No hay servicio de agua y no 
hay desagües. Las instalaciones están deficientes. Se 
podían haber instalado lavabos químicos pero visto el uso 
mayoritario del parque por gente que no es de Museros 
se ha decidido cerrarlo. 

Sr. Marí: se podían haber adoptado otras medidas antes 
de cerrar como poner una persona que contralara la 
entrada. No entiendo por qué no hay agua. Antes había 
agua potable y desagües. En fin, es vuestra decisión 
cerrarlo. 

Sr. Pérez: estamos pensando proponer un proceso 
participativo de consulta para saber qué les gustaría a los 
ciudadanos de Museros hacer con ese parque. Ideas y 
propuestas tenemos muchas. Si al final el pueblo decide 
que sea un parque lúdico al aire libre para hacer paellas, 
haremos el esfuerzo para que esté en condiciones de 
utilización. 

Sr. Marí: hay parques de categoría A y de categoría B. 
Para el parque de al lado de la discoteca no se ha hecho 
ninguna consulta y ya se ha publicado en anuncio de 
licitación para darlo en concesión. Se hizo un convenio 
con la empresa Fontestad para contratar a gente del 
pueblo a cambio de una reducción de una serie de 
impuestos. En principio nos pareció razonable ¿se está 
contratando a gente de Museros que justifique la 
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va aprovar en el seu moment? 

Sr. Pérez: no sabem si s'està complint. Fontestad es 
nega rotundament a donar-nos la informació de si 
s'han efectuat contractacions d'algunes de les 
sol·licituds de treball enviades des de l'Ajuntament. Jo 
tinc constància a nivell personal que de les fitxes 
enviades des d'ací han contractat a cinc persones, però 
solament són cinc. Se li va bonificar l’ICIO en 150.000 € 
a canvi del compromís de contractar a 150 veïns de 
Museros per temporada, però com ja he dit no tinc 
informació. En una reunió que vam tenir amb ells el 
gerent es va comprometre a passar l'ordre a recursos 
humans perquè ens enviaren la informació que no ens 
han enviat. Respecte a les accions a seguir, l'advocat al 
costat de la secretària estan mirant la possibilitat de 
denunciar el conveni. M'agradaria poder dir que 
s'estan contractant a 200 persones però no és així. 

Sr. Marí: no vull que se'm malinterprete, jo vaig votar 
en el seu moment a favor del conveni, vaig creure que 
era favorable per als nostres interessos i, evidentment, 
els convenis estan per a complir-se. Aquesta empresa 
s'ha beneficiat d'una sèrie d'avantatges econòmics. En 
aquestos moments i donada la conjuntura social que hi 
havia, i donant-se unes taxes d'atur importants era un 
conveni positiu des del meu punt de vista. Ara, si 
aquesta empresa no va a complir amb el conveni quant 
a la contractació de personal d'alguna manera hem 
d'actuar. Nosaltres recolzarem qualsevol decisió que 
s'adopte, sempre que vaja en benefici del poble. 

L'alcaldessa informa que per al pròxim dia 5 de març, 
des de les regidories d'Esports i Serveis Socials, s'ha 
organitzat una marxa solidària per a celebrar el Dia de 
la Dona, el 8 de març, i tot el que s'arreplegue de 
donacions anirà destinat a l'Associació Espanyola 
contra el Càncer. Espere que tots participen i 
gaudisquen de la jornada. 

Víctor Xercavins pren la paraula per a agrair a tot el 
poble la participació en l'acte del 25 aniversari de la 
Casa de Cultura i expressa el desig que al llarg de l'any 
hi haja la mateixa participació en els actes que es vagen 
organitzant per a commemorar aqueixos 25 anys. Va 
ser tot un èxit de convocatòria i es recordarà 
agradablement per molt temps. Moltes gràcies a tots. 

 

reducción de impuestos que se aprobó en su día? 

Sr. Pérez: no sabemos si se está cumpliendo. Fontestad se 
niega rotundamente a darnos la información de si se han 
efectuado contrataciones de algunas de las solicitudes de 
trabajo enviadas desde el Ayuntamiento. Yo tengo 
constancia a nivel personal de que de las fichas enviadas 
desde aquí han contratado a cinco personas, pero solo 
son cinco. Se le bonificó el ICIO en 150.000 € a cambio del 
compromiso de contratar a 150 vecinos de Museros por 
temporada, pero como ya he dicho no tengo información. 
En una reunión que tuvimos con ellos el gerente se 
comprometió en pasar la orden a recursos humanos para 
que nos enviaran la información que no nos han enviado. 
Respecto a las acciones a seguir, el abogado junto a la 
secretaria están mirando la posibilidad de denunciar el 
convenio. Me gustaría poder decir que se están 
contratando a 200 personas pero no es así. 

Sr. Marí: no quiero que se me malinterprete, yo voté en 
su día a favor del convenio, creí que era favorable para 
nuestros intereses y, evidentemente, los convenios están 
para cumplirse. Esta empresa se ha beneficiado de una 
serie de ventajas económicas. En esos momentos y dada 
la coyuntura social que había, y dándose unas tasas de 
paro importantes era un convenio positivo desde mi 
punto de vista. Ahora, si esta empresa no va a cumplir 
con el convenio en cuanto a la contratación de personal 
de alguna manera debemos actuar. Nosotros apoyaremos 
cualquier decisión que se adopte, siempre que vaya en 
beneficio del pueblo. 

La alcaldesa informa que para el próximo día 5 de marzo, 
desde las concejalías de Deportes y Servicios Sociales, se 
ha organizado una marcha solidaria para celebrar el Día 
de la Mujer, el 8 de marzo, y todo lo que se recoja de 
donaciones irá destinado a la Asociación Española contra 
el Cáncer. Espero que todos participen y disfruten de la 
jornada. 

Víctor Xercavins toma la palabra para agradecer a todo el 
pueblo la participación en el acto del 25 aniversario de la 
Casa de Cultura y expresa el deseo que a lo largo del año 
haya la misma participación en los actos que se vayan 
organizando para conmemorar esos 25 años. Fue todo un 
éxito de convocatoria y se recordará agradablemente por 
mucho tiempo. Muchas gracias a todos. 
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I no havent-hi més assumptes a tratar, s’alça la sessió, 
el que jo, com a secretària, certifique i signe junt amb 
l’alcaldessa presidenta. 

 

 

Vist-i-plau 

L’ALCALDESSA 

 

LA SECRETÀRIA 

 

 

 

Y no habiendo más asuntos que tratar, se levantó la 
sesión, todo lo cual yo, como secretaria, certifico y firmo, 
junto con la alcaldesa-presidenta. 

 

 

Vº Bº 

LA ALCALDESA 

 

LA SECRETARIA 

 


